
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Chroustov                           
konaného dne 7.5.2022   od 18.00 hod. 

1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání zastupitelstva obce Chroustov (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18:00 hodin 

starostou obce Ing. Pavlem Vančurou (dále jako „předsedající“). 

Přítomní zastupitelé:  

Ing. Pavel Vančura                                                                                                                                                                          

Jaroslav Strýhal                                                                                                                                                                                   

Milan Vančura                                                                                                                                                                                   

Václav Nádvorník                                                                                                                                                          

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

Starosta:                                                                                                                                                                                                 

Ing. Pavel Vančura 

Zapisovatel:                                                                                                                                                                                            

Marcela 

Floriánová                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Určení ověřovatelů:                                                                                                                                                                  

Předsedající určil ověřovatele zápisu p. Jaroslava Strýhala a Václava Nádvorníka.  Pan starosta zahájil 

zasedání, konstatoval, že je přítomno  4 zastupitelů z celkového počtu  7   a prohlásil zasedání za 

usnášeníschopné. 

2.Schválení programu                                                                                                                                                   
Pan starosta předložil následující program jednání zastupitelstva, který je v souladu s informací 

zveřejněnou na úřední desce a dal hlasovat o návrhu programu: 

Návrh usnesení:                                                                                                                                                                           
Zastupitelstvo obce Chroustov schvaluje následující program zasedání:                                                                       

1)  Zahájení a  určení ověřovatelů zápisu ( § 95 odst. 1 zákona o obcích) a zapisovatele                                                                         

2)  Schválení programu                                                                                                                                                                       

3)  Zhodnocení let 2019-2021 a seznámení s odpadovým hospodářstvím                                                                                                                                                         

4)  Plán oprav a investičních akcí v  roce 2022                                                                                                                                                                             

5)  Informace o dotacích na kostel                                                                                                                                                    

6)  Diskuze                                                                                                                                                                                          

7)  Závěr     

K předloženému návrhu nebyly vzneseny námitky. Pan starosta navrhl přijmout následující usnesení. 

 Návrh usnesení:       

Zastupitelstvo obce schvaluje program tohoto zastupitelstva tak, jak byl přednesen. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                       

Výsledek hlasování: Pro………4….…..Proti……………0…………………..Zdrželi se……………….0……………….. 

Usnesení č. 1 bylo schváleno 



                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

3. Zhodnocení minulých let 2019 – 2021 a seznámení s odpadovým 

hospodářstvím 

Pan starosta seznámil přítomné s výsledky práce obecního zastupitelstva a obecního úřadu 

za 3 roky zpětně a zhodnotil minulá léta takto: 

Zhodnocení roku 2019: 

               Oprava MK 1c a 3c 

- v r. 2019 byla opravena místní komunikace 1c a 3c (k Jirouškům) firmou REKOM Nový 

Bydžov, která vzešla z výběrového řízení a bylo jí uhrazeno celkem 1 048 323,38 Kč. 

Z toho se z dotace od Ministerstva pro místní rozvoj  uhradilo  672 772,- Kč, zbytek obec 

hradila ze svého rozpočtu 

 

Opravy vjezdů 
- na opravu vjezdu k domům obec vynaložila částku 120 360,61 Kč v tom byla pokládka živice 

před vjezdy za 44 115,- Kč (tuto částku 44 115,- Kč dotčení majitelé nemovitostí uhradili) a 

zbytek doplatila obec 

- Oprava v hospodě:   

- Oprava elektro a komínů stálo obec 91 731,03 Kč 
- Oplocení hasičské zbrojnice: 26 142,90 Kč 

obec v r. 2019 obdržela tyto dotace: 

                                                                             UZ                                       Pozn. 

Dotace na výkon St. Správy:                                                 52 300,-             nevyúčtovává se 

Dotace na volby do Evropského parlamentu:     98348         15 462,-   

Dotace na VPP od UP Příbram:                         13101          79 891,- 

Neinv dotace od Stř. kraje na zásahy hasičů     14004          11 200,- 

Dotace od MMR na opravu MK 1c a 3c             17058        672 772,- 

DOTACE CELKEM:                                                             831 625 

Zůstatky účtů k 31.12.2019 

KB     33228191/0100                 936 884,44 Kč                                                                                       

ČNB  94-514511/0710                390 541,48 Kč                                                                                   

ČMSS1 3029237603                  1 501 198,32Kč                                                                                  

ČMSS2 3729237304                      596 242,10Kč                                                                                 

ZBU ČS 5122127379/0800           189 680,16Kč                                                                                                             

Úvěrový účet 317599429/0800  1 279 996,- Kč = zůstatek úvěru k 31.12.2019                         



ÚVĚR od České spořitelny: obec Chroustov si v r. 2018 vzala úvěr na dofinancování investiční 

akce 

 „Výstavba hasičské zbrojnice“ ve výši 1 600 000,- Kč s pevnou úrokovou mírou 1,44%  a 

dobou splatnosti   

   5 let. 

 Zhodnocení roku 2020: 

Z důvodu epidemie Covid – 19 byly větší akce pozastaveny. 

Největší výdaje: 

Chodník u Knížků                      práce a materiál                                    62 559,47 Kč 

Zahradní trakturek STARJET   nákup                                                100 000,-   Kč + vozík 8 550,- 

Kč 

Ford Tranzit pro hasiče               nákup  (Mšec)                                      40 000,- Kč 

 

obec v r. 2020 obdržela tyto dotace: 

                                                                             UZ                                       Pozn. 

Dotace na výkon St. Správy:                                                 54 500,-             nevyúčtovává se 

Dotace na volby do Krajských zastupitelstev:     98193    20 363,- (přijato 31 000,- vráceno 10 637,-  

Dotace na VPP od UP Příbram:                         13101        225 008,- 

Neinv dotace od Stř. kraje na zásahy hasičů     14004          35 879,- 

Kompenzace daní od Stř.kraje na covid:            98024        270 000,- 

DOTACE CELKEM:                                                             605 750,- Kč 

 

Zůstatky účtů k 31.12.2020 

KB     33228191/0100                                   1 172 779,35 Kč                                                                                       

ČNB  94-514511/0710                                  1 208 211,47Kč                                                                                   

ČMSS1 3029237603                                      1 504 029,88Kč                                                                                  

ČMSS2 3729237304                                         784 756,87Kč                                                                                 

ZBU ČS 5122127379/0800                              135 860,32Kč                                                                                  

Transp.účet ČS 8248-5122127379/0800        10 349,92 Kč  založen 18.3.2020                                                                                                          

Úvěrový účet 317599429/0800   959 992,- Kč = zůstatek úvěru k 31.12.2020 

 



ÚVĚR od České spořitelny: obec Chroustov si v r. 2018 vzala úvěr na dofinancování investiční 

akce 

 „Výstavba hasičské zbrojnice“ ve výši 1 600 000,- Kč s pevnou úrokovou mírou 1,44%  a 

dobou 

 splatnosti 5 let.  

 

Zhodnocení roku 2021  

- Kostel - v r. 2021 se podařilo v kostele Nanebevzetí Panny Marie 

zrestaurovat vitrážová okna v částce 162 820,04 Kč firmou Coufal, Praha 

a provést chemickou sanaci proti červotoči firmou APLEKO Praha za cenu 

26 620,- Kč (1. aplikace) 

- Oprava dětského hriště – oprava jednotlivých komponentů (schody, 

prkna, oblouk, žebřík) za 20 812,- Kč 

-  

- Finanční dar obcím na Moravě zasažené tornádem – 70 000,- Kč 

-  

- Oplocení has.zbrojnice: 131 404,33 Kč 

-  

obec v r. 2021 obdržela tyto dotace: 

                                                                             UZ                                       Pozn. 

Dotace na výkon St. Správy:                                                 56 600,-             nevyúčtovává se 

Dotace na volby do Posl.sněmovny:                  98071   20 508,- (přijato 31 000,- vráceno 10 412,-  

Dotace na VPP od UP Příbram:                         13013        105 000,- 

Kompenzace daní od Stř.kraje na covid:            98037        44 877,09,- 

DOTACE CELKEM:                                                             226 985,09,- Kč 

Zůstatky účtů k 31.12.2021 

KB     33228191/0100                                   1 486 029,94 Kč                                                                                       

ČNB  94-514511/0710                                  1 964 067,05Kč                                                                                   

ČMSS1 3029237603                                      1 504 219,12Kč                                                                                  

ČMSS2 3729237304                                         975 722,33Kč                                                                                 

ZBU ČS 5122127379/0800                                 82 955,79Kč                                                                                  

Transp.účet ČS 8248-5122127379/0800            3 286,69 Kč  založen 18.3.2020 

Úvěrový účet 317599429/0800   639 988- Kč = zůstatek úvěru k 31.12.2021 



ÚVĚR od České spořitelny: obec Chroustov si v r. 2018 vzala úvěr na dofinancování investiční 

akce 

 „Výstavba hasičské zbrojnice“ ve výši 1 600 000,- Kč s pevnou úrokovou mírou 1,44%  a 

dobou 

 splatnosti 5 let.  

 

Seznámení s odpadovým hospodářstvím 

Dále pan starosta hovořil na téma odpady. Obec nenavyšovala místní poplatky za obecní 

systém odpadového hospodářství. Poplatek zůstává ve stejné výši, tj. 460,- Kč/osobu/rok. 

Výnosy z místních poplatků za odpadové hospodářství jsou zhruba ve stejné výši. 

Náklady jsou neustále vyšší, neboť likvidace odpadů je nákladnější. Platí nový zákon o 

odpadech, kdy při překročení hranice 250 kg/1osobu/rok je sazba skládkovného vyšší. To platí 

pro všechny druhy odpadů (i pro tříděný odpad). 

 

4. Plán oprav a inv. akcí  v roce 2022 

Rozpočet obce na rok 2022:                                                                                                                 

příjmy     4 416 070,- Kč                   výdaje:  7 116 347,- Kč           schodek:  2 700 277,- Kč    

 

- Veřejné osvětlení ve Dvořišti   

Největší výdajovou položkou rozpočtu r. 2022 je investiční akce veřejného osvětlení ve 

Dvořišti, kde se počítá s částkou 1 854 700,- Kč. Kabeláž provádí firma Elektrooáza, Maděra a 

Šípek, Poděbrady je ještě za cenu naceněnou v r. 2019 (1 500 000,- Kč). Budou instalovány LED 

světla na 10 m vysokých stožárech  v počtu 14 ks. Na takto malé množství světelných bodů o 

dotaci nelze žádat. 

- Vjezd u hasičské zbrojnice – se kvůli bezpečnějšímu couvání zvětší 

- Dokončit oplocení novostavby hasičské zbrojnice a následně obecní pozemek za plotem 

rozdělit  na dvě parcely (2 x 1 200m2) a ve veřejné soutěži je prodat případným zájemcům 

- Dokončení otočky autobusu v Chroustově 

- Oprava cesty okolo Svobodových směrem k lesu 

- Oprava střechy obecního úřadu 

- Práce v obecním sadu 

 

 



5. Informace o dotacích na kostel                                                             

Pan starosta informoval přítomné o tom, že se nepodařilo dořešit opravu ciferníka a schodiště 

do  kostela Nanebevzetí Panny Marie v Chroustově. Obec 2x žádala o dotaci Středočeský kraj 

a pokaždé neuspěla. Částka na opravu schodiště byla předběžně vyčíslena na 1 mil. Kč, neboť 

se jedná o kulturní památku. 

 

 

6. Diskuze        

K rybníku ve Dvořišti                                                                           

p. Roušar a p. Braunová – navrhují vyvlastnit rybník ve Dvořišti  a  využít ho jako požární nádrž 

(p. starosta odpověděl, že rybník nelze vyvlastnit, že má 3 majitele a bude se o případném 

odkupu nebo směně pozemků jednat)                                                                

K veřejnému osvětlení a elektrifikaci ve Dvořišti                                                       

 p.  Roušar – zda by při této příležitost bylo možné odstranit 5 telefonních sloupů.   ( p. starosta 

odpověděl, že nikoliv, protože sloupy jsou majetkem soukromé firmy CETIN, která má tímto 

způsobem zajištěné rozvody a nechce zrušit zasíťování) p. Blahnová měla dotaz, zda nové 

veřejné osvětlení bude zavedeno až k jejímu domu – (ANO, bude)  

p. Gregor měl dotaz, zda až se položí kabely k domům, jestli obec přispěje na vjezdy k domům 

(p. starosta odpověděl, že pokud se bude dělat nějaká větší oprava cest, tak při té příležitosti 

by se   mohly vjezdy opravit, ale takhle samostatně ne) 

K dopravě ve Dvořišti 

p. Roušar navrhuje upravit jízdní řád: Chroustov – Dvořiště – Dubečno s tím, že by podle toho 

byla  přesunuta autobusová čekárna (p. starosta to bere jako inspiraci a výhled do budoucna) 

K odpadovému hospodářství a nádobám na kov 

p. starosta si posteskl, že na skládku za sadem místní lidé vozí kdejaký nepořádek, který tam 

nepatří,  načež se rozhořela  diskuze, zda použít fotopasti, či nikoliv 

p. Blahnová navrhuje, aby obec pořídila nádobu na kov a plechovky (p. starosta objedná 

speciální nádobu na plechovky a kovy) 

p. Roušar si stěžoval, že do kontejnerů ve Dvořišti zajíždí cizí firmy a zde do přistavených 

kontejnerů ve velkém vysypávají přivezený odpad  (p. starosta odpověděl, že se do budoucna 

bude hledat řešení, aby tomuto jevu bylo zabráněno) 

 

 

 



K obecnímu rozhlasu                                                           

 p. J. Pavlásek si stěžoval na poruchovost obecního rozhlasu (odpověděl p. místostarosta, že 

oprava   je již objednaná) 

K obecnímu sadu     

 p. L. Haken – navrhuje spodní část ponechat a vrchní část vykácet            

p.  J. Piroutek- staré stromy vykácet a případně nově vysázené stromky se musí stříkat a 

stříhat   a zamýšlí se , zda se to vyplatí 

  K nově opravené cestě „Na obci“ směrem od Pažoutů 

p. Bělina – upozornil, že nově opravená cesta bývá často znečištěna blátem od zemědělských 

strojů   a navrhuje, aby si každý znečišťovatel po sobě cestu uklidil. 

 

7. Závěr                                                      

Vzhledem k tomu, že byl program jednání vyčerpán, pan starosta poděkoval všem 

přítomným za účast a  jednání ukončil.      

 

Předsedající ukončil zasedání v 19:45 hod. 

Zápis byl vyhotoven dne: 7.5.2022 

Zápis vyhotovila: M. Floriánová 

Ověřovatelé:       Jaroslav Strýhal 

                              Václav Nádvorník 

Starosta:              Ing. Pavel Vančura  

 

Razítko obce:                                                                                                             

                

 

 

 

 

   

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

 



 

 

 

 

 

                                                                                                                                                        

             


